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 ثانيا: المؤهلات العلمية

 م.2005حاصل على شهادة البكالوريوس من جامعة البصرة قسم المكتبات والمعلومات عام 

 م من جامعة البصرة كلية الآداب قسم المكتبات والمعلومات. 2014حاصل على شهادة الماجستير عام 

م  من جامعة الاسكندرية / كلية الآداب , قسم المكتبات 2022حاصل على شهادة  الدكتوراه عام 
 والمعلومات.

 م.2009عام   IC3حاصل على شهادة 

 م.2018والتوظيف عام  التي اقامتها جامعة ذي قار / شعبة التاهيل TOTحاصل على شهادة 

 .2014حاصل على شهادة في دورة طرائق تدريس عام 



 النشاطات العلمية:

 .2014بدورة الفهرس العربي الموحد التي اقيمت في العاصمة الاردنية عمان عام المشاركة 

جامعة المستنصرية عام  المشاركة ببحث في المؤتمر الدولي للمكتبات والمعلومات الذي اقيم في كلية الاداب
2018. 

 وكلية الاعلام ورئاسة الجامعة. المشاركة ببعض الندوات والمحاضرات التي اقيمت في كلية الآداب

 المشاركة في معظم الورش والندوات والدورات التي اقامتها كلية التربية الاساسية.

 المناصب الادارية: 

 .2019-2018مقرر قسم التربية الخاصة عام  -
 .2020 -2019قسم معلم الصفوف الاولى عام  رئيس -

 البحوث العلمية:
 البحوث الأكاديمية المنشورة في  مجلة جامعة ذي قار  : دراسة تحليلية. -1
 استخدام تقنيات المعلومات في تقديم خدمات المعلومات في المكتبات ومراكز المعلومات. -2
معية العراقية  المكتبة المركزية في جامعة التخطيط الاستراتيجي وإمكانية اعتماده في المكتبات الجا -3

 البصرة : دراسة حالة
 .مكتبة ودار مخطوطات العتبة العباسية المقدسةفي   RDAتطبيق معيار  -4

 معوقات تطبيق التعليم الالكتروني في كلية الأعلام جامعة ذي قار. -5
 التنمية المهنية في ظل البيئة الرقمية للعاملين في مكتبات كليات جامعة ذي قار.  -6

7 -The policy of developing and managing library collections in libraries 

 

 

 

 

 



Qadir Abdel-Hussein Madhoush as Sad Al-Hasnawi 

Place and date of birth: Dhi Qar / Souq Al-Shuyoukh / 3/3/1971 

Scientific title: teacher 

Certificate: Ph.D 

General specialty: Information management and knowledge technologies. 

Detailed specialty: Information Technology. 

Current place of work: Dhi Qar University / College of Basic Education. 

Phone: 07800801947 

E-mail: 

m@utq.edu.iq kader.a. 

Residence address: Iraq / Dhi Qar / Al-Shuyoukh market. 

Second: Academic qualifications 

He holds a bachelor's degree from the University of Basra, Department of Libraries and Information, in 2005. 

He holds a master's degree in 2014 AD from the University of Basra, College of Arts, Department of Libraries 

and Information. 

He holds a PhD in 2022 AD from Alexandria University / Faculty of Arts, Department of Libraries and 

Information. 

He obtained the IC3 certificate in 2009. 

He holds a TOT certificate held by the University of Dhi Qar / Rehabilitation and Employment Division in 

2018. 

Obtained a certificate in the course of teaching methods in 2014. 

Scientific activities: 

Participation in the Unified Arab Index Course, which was held in the Jordanian capital, Amman, in 2014. 

Participation in a research in the International Conference on Libraries and Information, which was held in 

the College of Arts, Al-Mustansiriya University in 2018. 

Participation in some seminars and lectures held in the Faculty of Arts, the Faculty of Information and the 

Presidency of the University. 

Participation in most of the workshops, seminars and courses held by the College of Basic Education. 

Administrative positions: 



- The course of the Special Education Department for the year 2018-2019. 

Head of the first grade teacher department for the year 2019-2020. 

Scientific research: 

1- Academic research published in the Journal of Dhi Qar University: an analytical study. 

2- Using information technologies in providing information services in libraries and information centers. 

3- Strategic planning and the possibility of adopting it in Iraqi university libraries, the central library at the 

University of Basra: a case study 

4- Applying the RDA standard in the library and house of manuscripts of the al-Abbas's (p) holy shrine. 

5- Obstacles to the application of e-learning in the College of Information, Dhi Qar University. 

6- Professional development in light of the digital environment for workers in the libraries of the colleges of 

Dhi Qar University.  


